



15.6.2019

## Lahden Hiihtoseura, alppijaosto, johtoryhmä

Aika 29.5.2019, klo 18:00–21:30

Paikka Ravintola Taivaanranta, kabinetti, Lahti

## Osallistujat

Rami Ruuska (pj), Pete Peltola, Marko Lundgren, Roope Kankaanmäki, Kaija Ahonen, Simo Kainulainen, Sanna Lehtimäki, Janne Reimari

Poissa: Janne Marvaila, Erkki Raita

## Asiat

## 1. Kokouksen avaus

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18:01.

## 2. Järjestäytyminen ja esityslistan hyväksyminen

Sihteeriä ei valittu. Sovittiin, että Rami kirjaa asiat. Esityslista hyväksyttiin.

3. LHS:n johtokunnan ja vuosikokouksen asiat (Simo & Roope)  
Johtokunta-asiat (Simo):

- LHS median mainostaulut ovat saaneet hyvän vastaanoton ja asia on lähtenyt liikkeelle hyvin.

## Vuosikokousasiat (Roope):

- Johtokunnan kokoonpano: edellinen johtokunta jatkaa
- Jaostojen puheenjohtajat: Rami jatkaa alppijaoston puheenjohtajana, samoin Matti Tiira mäki- ja ampumahiihtojaoston pj:t vaihtuvat.
- Marko Lundgren palkittiin LHS:n Pronssisella Planketilla.

## 4. SSF Seuraneuvottelupäivä 25.5.2019 (Rami)

- Paikalla oli arviolta n. 50 henkeä
- Uusi Tj Iiro Kaukoniemi esitteli asioita. Henki oli varovaisen positiivinen
- Alppihiihtäjän urheilijanpolku päivitetty
- Lisenssimäärät ovat pudonneet ja yhteinen huoli on laskijamäärän väheneminen. Tämä tosin ei ole vain alppihiihdon ongelma vaan tilanne on nähtävissä liikuntaharrastuksissa yleisesti
- Kannustettiin seuroja hiihtokoulutoimintaan kuten GRIFK ja LHS & TUSLA

- Iiron havaintoja: Vahvat asenteet, intohimo, vaihtelevaa osaamista. Osaamista pitäisi vahvistaa, Kustannukset nousevat liian aikaisin > johtaa drop outiin
- FR toiminta näivetty, > "parkin hengaajat" tulisi saada seuratoimintaan mukaan
- FS ja SB alkavat tiivistämään yhteistyötä myös liittotasolla. Tulossa jopa yhteinen huippu-urheilujohtaja.
- Lisäksi päivillä luento mm. valmennuksesta, ajankohtaista tietoa jäsenrekistereistä ja SSF sääntöuudistuksesta.

#### 5. Menneen kauden 2018–2019 asiat

- Talous ja varainhankinta (Sanna & Rami)
  - Talouskatsaus. Sanna kertoi talouskatsauksen ryhmittäin 29.5.2019 asti.
  - Kirjanpito on ollut haasteellinen, sillä siirtyminen ensi-kauden ryhmäjakoon (U10 ja U12 yhdistetään) on sekoittanut MuClubissa myös kuluvan kauden kohdistuksia.
  - Sovittiin, että Sanna selvittää tilannetta mahdollisimman pian.
  - Kauden taloutta rasitti yhdessä rinteessä projektin omavastuuosuus (10 000 €) sekä varsin laajat investoinnit mm. hiihtokoulun toimintaan (mm. uusi kassa-järjestelmä jne.).
  - Laskuja on edelleen tulossa vielä tälle tilikaudelle, toisaalta myös saatavia on. Näin ollen lopullista tilannetta ei saatu tarkasti selville.
  - Jaoston taloudellinen tilanne on silti kohtuullinen, tilille tulee jäämään hieman varoja myös tulevaa kautta varten.
  - Keskusteltiin vielä edellisessä kokouksessa kesken jäänyttä SB ja FS jaostotuen suhteesta ja määrästä. Keskustelun jälkeen ko. ryhmien jaostotukea päätettiin nostaa lähemmäs kohti aiempaa tasoa.
- Valmennuksen tilannekatsaus (Roope)
  - Valmentajien kokous 13.5.2019  
Mukaan on saatu kolme uutta valmentajaa. Lisäksi käytiin läpi tulevan kauden tilanne, joka näyttää hyvältä.
- Kilpailut: (Roope)  
Kilpailumenestys Alppi: (Himos-Leitner 2019). Kilpailut menivät hyvin. LHS:lle tuli mm. kolme ykkössijaa syöksystä. Kaksi kristallipalloa (voittoa), eli SP:n ja Syöksyn yhteisaika. Kilpailijoita oli todella paljon.

Yhteenvedona valmennuspäällikön neljä sanaa: tyytyväinen, aina mahdollisuus parempaan.

- Talkootoiminta ja tapahtumaporukka
    - Suuri liikuntaseikkailu, Lahti-Halli, 10.5.2019 (Kati) Onnistunut tapahtuma, mukana alppijaostosta rata ja SB sekä lisäksi mäki- ja alppijaosto. Tapahtumaan osallistui 2000 - 2500 kävijää. Kyseessä oli 3 tuntia kestänyt "rumba" joka pyöri koko ajan hyvin.
  - Hiihtokoulun kausi 2018-2019 (Anna)
    - Toiminta ja Talous: Taloutta rasitti isot hankinnat ja investoinnit, joita olivat mm. uusi kassajärjestelmä, iso määrä keppejä, yms.
    - Kati oli paljon myös hiihtokoulussa mukana.
    - Tärkeänä ja hyvänä koettiin hiihdonopettajien koulutustilaisuuksia, jota tehtiin aiempaa enemmän.
    - Wernereitä menneellä kaudella oli 164.
    - Maaliskuu oli taloudelliselta näkökannalta pettymys. Tähän suurin syy oli keuhko tauti.
    - Kokonaisuudessaan hiihtokoululla oli menneellä kaudella "hyvä pohinä".
  
    - Tuleva kausi: koulutustoimintaa jatketaan.
    - Yrityksille järjestetään monipuolista koulutusta. Mukaan otetaan mm. lumikenkätapahtumat yms.
    - Hikon on saamassa uudet takit. Vaatetoimittaja on sama kuin aiemmin, eli Bergansin
    - Projektiin liittyen, hikon ja ryhmien väliin suunnitellaan ns. yläkouluryhmä (tai vast.)
    - Myös Wernerin jatko jaoston eri ryhmiin tullaan huomioimaan.
  - Raportointi
    - Todettiin, että Alppijaoston toimintasuunnitelman 2019-2020 on toimitettu LHS toiminnanjohtajalle 10.5.2019.
    - Budjetti 2019-2020 on toimitettu LHS toiminnanjohtajalle 13.5.2019.
    - Toimintakertomukset 2018-2019 (syksy 2019).
  - Johtoryhmän työskentely kaudella 2018-2019
    - Rami kävi läpi aiemmin johtoryhmän jäsenille esitetyn kyselyn tuloksia. Yhteenvedon voidaan todeta, että johtoryhmä on työskennellyt ahkerasti ja täyttänyt sille asetetut tehtävät hyvin.
    - Kehitysehdotuksena tuleville kausille on, tehtävien jakaminen tasapuolisemmin ja entistä aktiivisempi työskentely.
6. Kauden päättäjäiset 18.5.2019 Pajulahti
- Osallistujia oli paljon. Tunnelma tilaisuudessa oli välitön ja mukava. Myös palaute on ollut positiivista.

7. Kehittämishanke 2018–2019 (päättöy 30.6.2019) (Kati K)

- Hanke piti sisällään paljon erilaista ja monipuolista toimintaa. Kooste tapahtumista on nähtävissä LHS:n nettisivuilla <http://www.lahdenhiihtoseura.fi/jaostot/alppihiihto/yhdessa-rinteessa/>
- Kaikkiaan hankin toimintaan kaudella osallistui yhteensä 495 henkilöä
- Vernereihin sai kokeilun hankin lajeissa ns. "kaupan päälle", eli lumilauta-wernerit pääsivät kokeilemaan suksilla ja päinvastoin
- Some oli osa hankin - jatkossa mukaan otetaan myös instagram
- loppuraportti ml. taloustiedot annetaan ajallaan (vuoden loppuun mennessä).

Esittelyn jälkeen käytiin laaja keskustelu hankin tuotoksista. Keskustelussa tuotiin esiin seuraavaa:

- Hankin omaista toimintaa jatketaan myös tulevalla kaudella.
- Kids on board kiertue otetaan toimintaan tiiviisti mukaan
- Marko: Jos hankinomainen toiminta ei ole mainittu strategissa, niin se tulee lisätä sinne
- Voisi olla oma ryhmänsä jaoston toiminnassa. Jatketaan tämän pohdintaa tulevalla kaudella.
- Tuotiin esiin, että kun mukana on ollut noin 500 henkilöä, on hankin ollut onnistunut ja vaikuttava. Näin ollen voimme olla ylpeitä hankinista ja nostaa sitä rohkeasti esiin myös muille seuroille ja esim. yhteistyökumppaneille.
- Päätettiin, että tehdään hyvät esim. PowerPoint-esitykset hankin tuotoksista. Se esitellään sitten niin SSF Finlandille, OKM:lle, kuin SHORY:lle jne.
- Jatketaan ja lisätään yhteistyötä Messilän kanssa hankin omaisessa toiminnassa
- Keskusteltiin sponseista liittyen hankin omaiseen toimintaan jatkossa
- on kuitenkin huomioitava, ettei hankinomainen toiminta vie resursseja alppijaoston urheilullisesta toiminnasta
- Lopuksi todettiin, että hankin satsaaminen tuo etua seuran ja jaoston toimintaan tulevaisuudessa.

8. Kauden 2019–2020 asiat

- Jatketaan aiemmin luotua strategiaa. Lisäksi Osallistutaan tiiviisti emäseuran uuden strategian laatimiseen. (Rami)
- Käytiin läpi organisaatio (Rami)
- Johtoryhmän kokoonpano (Rami)

Sanna Lehtimäki jättää rahastonhoitajan tehtävän kauden jälkeen. Uutta rahastonhoitajaa aletaan etsiä välittömästi. Muuten jatketaan samalla kokoonpanolla kuin menneellä kaudella.

- Valmennus (Roope). Yhteistoiminta Himos-Skin kanssa lisääntyy.
  - Joukkueenjohtajat (Roope). Yksi uusi jojo mukaan (U8 H.Tapiala).
  - Jaostotuesta tulevalle kaudelle (Rami). Menneen kauden tapahtumakysely on juuri saapunut. Rami huolehtii vastauksista. Tästä voi tulla täytettäväksi osioita myös muille johtoryhmän jäsenille.
  - Kilpailut (Rami)
    - Rami kertoi haettavista kilpailuista joita ovat:
      - ES-CUP, ja Masters CUP,
      - Freestylekisat, selvitetään uutta kiertuehommaa.
      - Lumilautakisat, sessarikaavalla
      - Kilpailukalenteri vahvistuu vasta syksyllä.
  - Varainhankinta (Rami).
    - Janne: ilmaisen rahan aikakausi on ohi. On mietittävä mitä tehtäisiin sponsorituen eteen. Reilit ovat LHS:n Roope.
    - Keskusteltiin "Protect Our Winter"-liikkeestä (POW). Voitaisiin tehdä jotain yleishyödyllistä ilman suoraa korvausta / palkintoa. Tällaisia voisi olla niittotalkoot yms. hyödyllinen toiminta esim. Messilän kanssa.
    - Kausikorttiasia: ehdotettiin ns. talkooporukka-kausaria. Lisäksi 10 kerran kortit yms. huomioitava. Päätettiin pyytää palaveri Messilän kanssa ko. aiheesta.
  - Viestintä (Kaikki).
    - Nettisivujen päivitys olisi saatava kuntoon, sillä viestinnän merkitys korostuu kokoajan enemmän ja enemmän.
    - Hikossa asia on jo aika hyvällä tasolla ja siitä voisi ottaa oppia myös jaoston ja ryhmien viestintään.
    - Ehdotettiin, että Emma Lundgren ottaisi viestinnän vetovastuuta. Asiaa olisi tehtävä monella eri alustalla ja kanavalla. Päätettiin pyytää Emmaa viestintävastavaksi.
9. Alppijaosoton seuratakki 2018–2020, tilannekatsaus (Simo)
- Tilaukset takeista on tehty ja ne tulee syksyllä viikolla. Jaosto on lunastanut sovituskappaleet yhtä lukuun ottamatta (ei löytynyt tarvetta tilattujen joukosta). Simolle toimitettava laskutusosoite takeista. Keskusteltiin logoista (värillinen vai ei, sijaiti, koko jne.) Todettiin, että takkisponsorit olisi saatava selville mahdollisimman nopeasti selville. Saatiin myös yksi uusi sponsori takkiin (Bandercom).

- Päätettiin, että tällä kertaa valmentajien takit annetaan valmentajille veloitusetta, sillä kyseessä on ns. työvaate.
- Pete voisi ottaa FS ja SN takkihomman hoitaakseen (erillinen alpin takeista). Päätettiin, että Pete selvittää asiaa huomioiden myös FS junnujen takkitarpeen. Jos mahdollista, koko FS ryhmällä voisi olla oma, samanlainen takki.
- Marko ehdotti, että valmentajille hankittaisiin pitkiä sadetakkeja. Asiaan palataan myöhemmin.

#### 10. Alppihiihdon MC Lahden suurmäen alastulossa 2022

- Käytiin keskustelua aiheesta.
- Kilpailujen järjestämisen vaikeudesta johtuen päädyttiin tarkastelemaan toista vaihtoehtoa.
- Rami esitteli vaihtoehdon, joka hieman muokattuna sai kannatusta.
- Sovittiin, että Rami esittelee uuden ehdotuksen seuran johdolle.

#### 11. Muut käsiteltävät asiat

- Ei muita käsiteltäviä asioita

#### 12. Palkitsemiset

- Päätettiin myöntää Emppu Väisäselle, Heidi Merisalolle, ja Oskari Sulkakoskelle valmennustukea menneen kauden harjoittelukuluihin. Tuki maksetaan henkilöiden urheilijatileille.
- Palkittiin Valmentaja Pipsa Ilomäki pitkästä, 28 vuoden valmentajaurasta. Pipsa on siirtynyt ns. osa-aikaeläkkeelle valmentajantehtävistä, mutta on kuitenkin käytettävissä satunnaisesti myös tulevaisuudessa. Johtoryhmä kiittää Pipsaa hienosta ja mahtavasta työstä.

#### 13. Kokouksen päättäminen

Kokous päätettiin 22:03

Kokouksen puheenjohtaja

Rami Ruuska

Jakelu

LHS Alppi johtoryhmän jäsenet

LHS Alppi nettisivut

Tiedoksi

Anna Kempainen, LHS alppijaosto, hiihtokoulu

Kati Karinkanta, LHS, yhdessä rinteessä-projekti